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بلوک های لمسی Cubimorph و ایده 
ای تازه برای موبایل های ماژولار

هنوز زمان زیادی مانده تا موبایل ماژولار گوگل 
بتواند راه خود را به بازار بیابد، اما این دلیل نمی شود 
که شرکت دیگری به تحقق این رویا از روشی 
جدید نیاندیشد. یک تیم از دانشمندان با همین 
دیدگاه دست به توسعه Cubimorph زده اند؛ 
یک ابزار متشکل از تعدادی قطعات به هم متصل 
شبیه بلوک های لگو )Lego(، با قابلیت لمسی. 
نمونه اولیه از این گجت ماژولار برای اولین بار 
توسط گروهی متشکل از محققین دانشگاه های 
بریستول، پوردو و لنکستر توسعه داده شده است. 
هر بلوک از Cubimorph در چهار وجه خود 
مجهز به یک صفحه لمسی است. بنابراین به 
لحاظ تئوری می توانید این قطعات را به هر شکل 
دلخواهی به هم متصل نموده و موبایل تغییرشکل 
پذیر خود را بسازید. Cubimorph چیزی مابین 
بلوک های لگو و مکعب روبیک است و کاربر 
می تواند در شرایط مختلف، بسته به نیاز خود، 
شکل کلی گجت مورد استفاده اش را تغییر دهد. 
قرار است این ایده به صورت رسمی در کنفرانس 
ICRA 2016 در شهر استکهلم سوئد ارائه شود. 
باید پذیرفت که Cubimorph هنوز در حد یک 
“ایده و احتمال” است و راه درازی تا تبدیل شدن به 
یک موبایل ماژولار حقیقی در پیش دارد، اما همین 
قدم اول نیز خلاقانه برداشته شده و می تواند مسیر 
دستیابی به این قبیل گجت ها را دچار تحول کند. 
از دیدگاه تیم توسعه دهنده، چنین طرحی امکان آن 
را دارد که آغاز کننده یک مراوده جدید میان ماشین 

های هوشمند و انسان ها در سطحی تازه باشد

 تخفیف 97.5 درصدی اوراکل به آمازون 
برای رقابت با گوگل

Safra Catz از مدیران ارشد اوراکل می گوید مجبور شده به مشتریانی 
مانند آمازون و سامسونگ تخفیف های کلانی بدهد تا بتواند فناوری جاوا 
را در برابر سیستم عامل آزاد اندروید رقابتی نگه دارد. وی حتی افشا کرده 
که اوراکل به آمازون تخفیف ٩٧.٥ درصدی می دهد تا این شرکت در 
دستگاه کتابخوان الکترونیک کیندل خود از جاوا به جای اندروید استفاده 
کند. این مدیر اوراکل افزوده است که شرکت هایی مانند سامسونگ به جای 
پرداخت حق لیسانس ٤0 میلیون دلاری به اوراکل تنها یک میلیون دلار می 
پردازند و این در نوع خود جالب توجه است. Safra Catz این اظهارات را 
در جریان جلسه شهادتی که بر ضد گوگل در جریان بود مطرح کرد. اوراکل 
گوگل را به نقض حقوق مالکیت معنوی خود و استفاده بدون اجازه از جاوا 
متهم کرده و حالا خواستار دریافت غرامت صدها میلیون دلاری از گوگل 
است. گوگل در مقابل مدعی است که از مولفه های جاوا به شکلی عادلانه و 
منصفانه استفاده کرده و رعایت کپی رایت در شرایطی که این شرکت بخش 
هایی از جاوا را در اندروید به کار برده غیرممکن است. گوگل در صورت 
محکومیت در این پرونده برای عرضه سیستم عامل اندروید و نصب آن 

بر روی گوشی های همراه به شکل جدی با مشکل مواجه خواهد شد.
-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-�-
سوییفت کی از نسخه بتای یک کیبورد با قابلیت پیشبینی 

Emoji یا شکلک پرده برداشت
توسعه دهندگان SwiftKey همواره تلاش می کنند ویژگی هایی فراتر 
از توقع کاربران برای این کیبورد نرم افزاری فراهم آورند و همین موضوع 
است که آن را به یکی از محبوب ترین ها در نوع خود تبدیل کرده است. 
برای مثال می توان به SwiftKey Neural اشاره کرد که با روش یادگیری 
ماشینی تلاش می کند کلمات کاربر را به بهترین نحو پیش از تایپ پیشبینی 
نماید. اکنون اما سازنده پا را از این هم فراتر برده و نسخه ی بتا از یک کیبورد 
جدید به نام Swiftmoji را منتشر کرده که قادر است »اموجی« یا همان 

شکلک های گرافیکی کاربر را پیشبینی کند. 

اخبار خبر

رییس اتحادیه تجهیزات مخابراتی با ابراز 
تاسف از این که در مجلس نهم اقدامات کافی 
در زمینه مبارزه با واردات قاچاق صورت 
نگرفته اظهار امیدواری کرد که این موضوع 
در مجلس بعدی مورد توجه ویژه قرار گیرد. 
در  کرد:  اظهار  کریمی  غلامحسین 
مجلس نهم برخی نمایندگان در خصوص 
حل مشکلات صنفی ما تلاش های بسیاری 

کرده و به ویژه آنها که تحصیلاتی در حوزه 
مخابرات داشتند حمایت های خوبی صورت 
دادند، اما برخی نمایندگان نیز با این بحث 
مخالفت کرده و جلوی انجام کار را گرفتند. 
وی ادامه داد: برخی نمایندگان مجلس 
نهم قصد ساماندهی واردات قاچاق را 
داشتند، اما در نهایت این موضوع در مجلس 
به نتیجه نرسید.  کریمی پیگیری موضوع 

مالیات را از دیگر مواردی دانست که در 
مجلس نهم تا حدی مورد توجه قرار گرفته 
است.  رییس اتحادیه تجهیزات مخابراتی 
در خصوص انتظارات اتحادیه تجهیزات 
مخابراتی از نمایندگان مجلس دهم گفت: 
اگر در خصوص قاچاق کالا با اتحادیه های 
مربوطه همکاری صورت گرفته و موضوع به 
آنها واگذار شود تا حد زیادی بازار ساماندهی 

شده و این نابه سامانی که حدود 10 سال است 
که گریبان بازار را گرفته برطرف می شود. 
وی افزود: نکته دیگری که انتظار داریم در 
مجلس دهم مورد توجه قرار گیرد بحث 
ارائه ی مجوز تشکیل اتحادیه های جدید 
است، چرا که اکنون براساس قانون اگر برای 
یک صنف ٣00 عضو وجود داشته باشد آنها 
می توانند به تاسیس یک اتحادیه اقدام کنند. 

رییس سازمان فناوری اطلاعات تاکید 
دارد: با توجه به این که نگهداری و پشتیبانی 
سرویس ایمیل امری پرهزینه  محسوب 
می شود، لازم است ارائه ی این سرویس با 
خدمات دیگر همراه شود تا بدین ترتیب 
هزینه ها مدیریت شود. نصرالله جهانگرد در 
پاسخ به سوالی درباره موفق نبودن ایمیل های 
ایرانی و برنامه دولت برای بهبود شرایط این 
بخش اظهار کرد: قطعا وضعیت ایمیل های 
بومی به تدریج بهتر خواهد شد، اما به طور 
کلی با توجه به پرهزینه بودن نگهداری و 
پشتیبانی این فضا و با توجه به این که به طور 
غالب گزینه هایی که به عنوان ایمیل بومی 
مطرح می شوند، قصد دارند به طور مستقل 

تنها سرویس ایمیل را ارائه کنند، برای اجرای 
موفق این کار لازم است طرح های تجاری 
بهتری مورد استفاده قرار گیرد که این اتفاق هم 
به تدریج در حال رخ داده است.معاون وزیر 
ارتباطات همچنین متذکر شد: نکته دیگر آنکه 
در ارائه ی خدمات ایمیل بومی و بومی ساز 
این بخش تاکید اصلی بر آن است که شرایط 
فراهم شود تا داده ها و اطلاعات کشور و 
مردم در فضای داخلی مستقل شده و کمتر 
مورد استفاده مراجع بین الملل قرار گیرد. بدین 
ترتیب حتی سرویس هایی که ممکن است در 
یک شرکت و برای کارمندان آن شرکت هم 
ارائه شوند می توانند موثر واقع شوند و مانع 

خروج اطلاعات در کشور شوند.

رییس اتحادیه تجهیزات مخابراتی:

کاش مجلس دهم جلوی واردات قاچاق را بگیرد

معاون وزیر ارتباطات پاسخ داد:

چرا ایمیل های ایرانی موفق نیستند


